

EEX-Handelsergebnisse im November: Strommärkte für Frankreich, Spanien und Mittel-/Südosteuropa wachsen zweistellig

Im November 2019 hat die European Energy Exchange (EEX) das Volumen am Strom-Terminmarkt im Vergleich zum Vorjahr um 5 Prozent auf 366,7 TWh gesteigert (November 2018: 349,5 TWh). Deutliche Zuwächse erzielte sie in den Stromfutures für Frankreich (48,1 TWh, +35 Prozent) und Spanien (15,7 TWh, +40 Prozent) sowie an den mittel- und südosteuropäischen Märkten, die im Vergleich zum Vorjahr um 88 Prozent auf 28,3 TWh (November 2018: 15,1 TWh) anstiegen.

Emissionsrechte

Am Emissionsrechtemarkt der EEX betrug das Volumen im November 113,6 Mio. Tonnen CO₂ (November 2018: 213,4 Mio. Tonnen CO₂). Die Primärmarktauktionen trugen 57,4 Mio. Tonnen CO₂ zum Gesamtvolumen bei. Am Sekundärmarkt belief sich das Volumen auf 56,1 Mio. Tonnen CO₂ (November 2018: 141,9 Mio. Tonnen CO₂).

Agrarprodukte

Im Monat November betrug das Volumen im Segment Agrarprodukte 2.951 Kontrakte (November 2018: 4.132 Kontrakte). Das Volumen in Veredelungskartoffeln stieg auf 1.694 Kontrakte (entspricht 42.350 Tonnen Warenäquivalent). Der Terminmarkt für Milchprodukte erreichte ein Volumen von 1.257 Kontrakten (entspricht 6.285 Tonnen Warenäquivalent).

Fracht

Am Frachtmarkt erreichte die EEX im November ein Volumen von 6.065 Kontrakten (November 2018: 6.015 Kontrakte).

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist die führende europäische Energiebörse. Sie entwickelt, betreibt und vernetzt sichere, liquide und transparente Märkte für Energie und energienahe Produkte. Als Teil der EEX Group, einer auf internationale Commodity-Märkte spezialisierten Unternehmensgruppe, bietet die EEX Kontrakte auf Strom und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. Die EEX gehört zur Gruppe Deutsche Börse.

Kontakt:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London)
presse@eex.com | www.eex.com
Augustusplatz 9 | D-04109 Leipzig

EEX – Monatsreport für die Ergebnisse im November 2019

Strom-Terminmarkt	Monatsvolumen	Monatsvolumen – Vorjahr
	MWh	MWh
Gesamt	366.717.561	349.547.040
Phelix-DE-Futures	217.754.228	222.565.683
Phelix-AT-Futures	1.472.524	3.132.456
Phelix-DE/AT-Futures	258.960	1.213.906
French-Futures	48.111.259	35.513.250
Italian-Futures	47.778.991	49.142.576
Spanish-Futures	15.708.200	11.204.524
Dutch-Futures	2.292.670	3.151.435
Mittel-/Südosteuropäische Märkte	28.259.859	15.069.785
Weitere Märkte	1.611.310	1.982.285
Optionsmärkte	3.469.560	6.571.140

CO₂-Emissionsrechte	Monatsvolumen	Monatsvolumen – Vorjahr
	Tonnen CO ₂	Tonnen CO ₂
Gesamt	113.560.000	213.424.500
EUA-Spotmarkt	60.278.500	75.646.500
- davon: Primärmarktauktionen	56.529.500	70.583.000
- davon: Sekundärmarkt	3.749.000	5.063.500
EUAA-Spotmarkt (Primärmarktauktion)	884.500	955.000

CER-Spotmarkt	4.000	11.000
EUA-Futures	46.418.000	64.687.000
EUA-Optionen	5.950.000	72.125.000
CER-Futures	25.000	0

Agrarprodukte	Monatsvolumen	Monatsvolumen – Vorjahr
	Anzahl Kontrakte	Anzahl Kontrakte
Gesamt	2.951	4.132
Veredelungskartoffeln	1.694	1.152
Milchprodukte	1.257	2.980

Global Commodities	Monatsvolumen	Monatsvolumen – Vorjahr
	Anzahl Kontrakte	Anzahl Kontrakte
Futures auf Frachtraten	5.345	6.015
Options on Freight Contracts	720	0

EEX Trading Results in November: Double digit growth in French, Spanish and CSEE Power

In November 2019, the European Energy Exchange (EEX) increased volumes on the Power Derivatives Market by 5% to 366.7 TWh compared to the previous year (November 2018: 349.5 TWh). Significant growth was achieved in power futures for France (48.1 TWh, +35%) and Spain (15.7 TWh, +40%) as well as in Central and Southeastern European power futures which increased by 88% year-on-year to 28.3 TWh (November 2018: 15.1 TWh).

Emission Allowances

In the EEX emissions trading market, the volume amounted to 113.6 million tonnes of CO₂ in November (November 2018: 213.4 million tonnes of CO₂). The primary market auctions contributed 57.4 million tonnes of CO₂ to the total volume. In the secondary market, the volume amounted to 56.1 million tonnes of CO₂ (November 2018: 141.9 million tonnes of CO₂).

Agricultural Products

In November, the volume in the agricultural products amounted to 2,951 contracts (November 2018: 4,132 contracts). The volume in processing potatoes increased to 1,694 contracts (equivalent to 42,350 tons of goods equivalent). The dairy derivatives market reached a volume of 1,257 contracts (equivalent to 6,285 tonnes of goods equivalent).

Freight

EEX trading volumes in freight totalled 6,065 lots traded in November (November 2018: 6,015 lots).

The **European Energy Exchange (EEX)** is the leading energy exchange in Europe which develops, operates and connects secure, liquid and transparent markets for energy and related products. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, EEX offers contracts on Power and Emission Allowances as well as Freight and Agricultural Products. EEX is part of Deutsche Börse Group.

Contact:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London)

presse@eex.com | www.eex.com

Augustusplatz 9 | D-04109 Leipzig

EEX – Monthly Figures Report for November 2019

Power Derivatives Market	Monthly volume MWh	Monthly volume – previous year MWh
Total	366,717,561	349,547,040
Phelix-DE Futures	217,754,228	222,565,683
Phelix-AT Futures	1,472,524	3,132,456
Phelix DE/AT Futures	258,960	1,213,906
French Futures	48,111,259	35,513,250
Italian Futures	47,778,991	49,142,576
Spanish Futures	15,708,200	11,204,524
Dutch Futures	2,292,670	3,151,435
Central/South-Eastern European Markets	28,259,859	15,069,785
Further markets	1,611,310	1,982,285
Options markets	3,469,560	6,571,140

CO₂ Emissions Market	Monthly volume tonnes of CO ₂	Monthly volume – previous year tonnes of CO ₂
Total	113,560,000	213,424,500
EUA Spot Market	60,278,500	75,646,500
- thereof: Primary Market Auctions	56,529,500	70,583,000
- thereof: Secondary Market	3,749,000	5,063,500
EUAA Spot Market (Primary Market Auction)	884,500	955,000
CER Spot Market	4,000	11,000

EUA Futures	46,418,000	64,687,000
EUA Options	5,950,000	72,125,000
CER Futures	25,000	0

Agricultural Products	Monthly volume Number of contracts	Monthly volume – previous year Number of contracts
Total	2,951	4,132
Processing Potatoes	1,694	1,152
Dairy Products	1,257	2,980

Global Commodities	Monthly volume Number of contracts	Monthly volume – previous year Number of contracts
Freight Futures	5,345	6,015
Freight Options	720	0